
ZAPISNIK

20. sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog meteorološkog društva
održane 22. siječnja 2024. u 16:00 sati, virtualno putem Zoom aplikacije

Prisutni: Vesna Đuričić, Nikola Vikić-Topić, Jadran Jurković, Vjeran Magjarević, Petra Sviličić, Mladen Rupčić,
Ksenija Cindrić Kalin, Antun Marki, Ivan Ljuština, Damjan Jelić (gost), Domagoj Dolički (gost)

Ispričani: Ivan Güttler

Dnevni red:

1. Prihvaćanje zapisnika s 19. virtualne sjednice UO održane 4. 12. 2023.

2. Prijava novog projekta

3. HMD kalendar za 2025.

4. Donacije Društvu

5. Hrvatski meteorološki časopis 56 – status

6. Priprema obilježavanja Svjetskog meteorološkog dana

7. Priprema EMS-2025

8. Promjene u članstvu HMD-a

9. Razno

Ad 1. Prihvaćanje zapisnika sa 19. virtualne sjednice UO održane 4. 12. 2023.

Predsjednica V. Đuričić otvara sjednicu te pita ima li dopuna na zapisnik 19. sjednice UO HMD-a koja je
održana virtualno 4. prosinca 2023. Nije bilo dopuna niti ispravaka te je zapisnik jednoglasno prihvaćen.

Ad 2. Prijava novog projekta

D. Jelić iznosi ideju o novom projektu kojeg bismo potencijalno prijavljivali na natječaj Nacionalne zaklade za
razvoj civilnoga društva.

Novost je da Zaklada nudi tematsku sustavnu podršku te bi za različite grane odabrala po jednu udrugu s
kojom bi surađivala i koju bi financirala sljedeće četiri godine. Jedna od tema su klimatske promjene. Cilj
poziva je stvoriti novi model podrške za razvoj civilnog društva Republike Hrvatske.
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Na ovaj poziv u ovom trenutku se ne prijavljuje projekt već se šalje iskaz interesa s popratnom
dokumentacijom. Rok za iskazivanje interesa je 31. siječnja u 12:00.

Budžet koji je predviđen je 50.000 – 85.000 € godišnje, tijekom četiri godine.

Cilj Zaklade kroz ovaj poziv je navesti javnost da počne aktivno sudjelovati u problemu klimatskih promjena što
bi bila naša uloga.

Iskoristili bismo dio ideja iz projekta SciFact kojeg smo prijavljivali na natječaj prošle godine i koji nije
prihvaćen.

Neke od aktivnosti na projektu su sudjelovanje u znanstvenom radu, organizacija konferencija i provođenje
javne kampanje.

V. Đuričić stavlja na glasovanje prijedlog da HMD prijavi projekt na ovaj poziv Zaklade. Prijedlog je
jednoglasno prihvaćen.

Ad 3. HMD kalendar za 2025.

N. Vikić-Topić podsjeća da je kalendar HMD-a za 2025. jedna od aktivnosti HMD-a u 2024. prema Planu rada.
U tu svrhu osnovao bi se poseban odbor koji bi radio na kalendaru, tj. na grafičkom i tehničkom uređenju te
odabiru fotografija.

Kao jednog člana odbora, N. Vikić-Topić predlaže Gorana Gašparca koji ima puno iskustva u fotografiji, ali i
izradi kalendara.

V. Đuričić predlaže da u odboru bude ukupno pet članova te se ujedno javlja da bude jedan od članova.

M. Rupčić se također dobrovoljno javlja za člana odbora.

Zaključak je da će N. Vikić-Topić što prije poslati dva poziva članovima Društva - jedan poziv za slanje svojih
fotografija na natječaj za objavu u kalendaru te drugi poziv za sudjelovanje u radu odbora.

U slučaju da odaziv slanja fotografija neće biti zadovoljavajući po kvantiteti i kvaliteti, poziv se može proširiti i
na širu zainteresiranu javnost.

Ad 4. Donacije Društvu

N. Vikić-Topić iznosi ideju da omogućimo članovima Društva i zainteresiranim dobročiniteljima da jednostavnije
mogu donirati financijska sredstva Društvu. Stavio bi se poziv na internetske stranice Društva te bi se za to
predvidjela stavka u financijskom planu i financijskom izvještaju.

Donacije bi se mogle podijeliti u kategorije poput primjerice Meteorološki izazovi, Popularizacija znanosti,
Kalendar HMD-a, Redovan rad Društva, HMČ, Studentska sekcija i slično pri čemu bi se pozvalo
zainteresirane da doniraju za točno određenu, željenu kategoriju.
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V. Đuričić se slaže s iznesenim prijedlogom te skreće pažnju da bismo, uz financijska sredstva, mogli primati i
druga materijalna dobra poput računalne opreme, knjiga i slično.

Zaključak je da provjerimo s računovotkinjom postoje li neke pravne prepreke u traženju i primanju donacija.
Nakon toga bi se napravila podstranica na našim internetskim stranicama na kojoj bi bio poziv za donacije s
istaknutim brojem računa i navedenim kategorijama za koje se mogu donirati financijska sredstva Društvu.
Navedeno će se istaknuti da bude dobro vidljivo na našim internetskim stranicama.

Naposljetku, poslat će se obavijest svim članovima Društva o primanju donacija.

Ad 5. Hrvatski meteorološki časopis 56 – status

V. Đuričić obavještava nas da su materijali za HMČ 56 prošli tjedan poslani Vladanu Vukoviću koji će raditi
prijelom. Pretpostavlja se da će HMČ 56 izaći iz tiska tijekom veljače ili najkasnije u ožujku.

N. Vikić-Topić predlaže da se jedan primjerak HMČ-a pošalje Meliti Sajko s obzirom na to da se u novom broju
nalazi In memoriam Alena Sajka. Prijedlog je prihvaćen.

Ad 6. Priprema obilježavanja Svjetskog meteorološkog dana

ObilježavanjeSvjetskog meteorološkog dana (SMD) održat će se 20. ožujka 2024. u Zagrebu.

N. Vikić-Topić skreće pažnju da bismo se trebali na vrijeme početi pripremati za SMD – treba osmisliti i izraditi
kuvertu i žig s prigodnim motivom te odabrati markicu. Zatim, potrebno je odabrati kandidate kojima ćemo
dodijeliti priznanja. U tu svrhu, trebat će grafički složiti priznanja i kupiti okvire za njih te kupiti cvijeće i vino za
laureate.

N. Vikić-Topić će poslati e-mail Glavnom ravnatelju DHMZ-a, Ivanu Güttleru, u kojem ćemo izraziti dobru volju
za sudjelovanje i ponuditi pomoć HMD-a u organizaciji obilježavanjaSMD-a.

Kuvertom i žigom će se baviti M. Rupčić, a za markicu ćemo se javiti M. Vučetiću kojeg ćemo pitati i ima li
ideju za izgled kuverte i žiga.

V. Đuričić moli M. Rupčića da prenese svoja znanja oko izrade kuverte i žiga na mlađe generacije, osobito na
Studentsku sekciju, kako bi povremeno netko drugi mogao obaviti taj posao u slučajevima kad M. Rupčić bude
spriječen.

D. Dolički će proširiti glas među studentima da se traže zainteresirani kandidati koji bi sudjelovali u izradi žiga i
kuverte.

Dogovoreno je da ćemo prijedloge za priznanja HMD-a slati skupno svim članovima UO-a i NO-a e-mailom te
da će svi pustiti glas u svojim institucijama (GFZ, DHMZ, HKZP) da se traže prijedlozi za nominacije.
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Ad 7. Priprema EMS-2025

Dobili smo odbijenicu od rektorata za najam njihovih prostorija za potrebe EMS konferencije.

Zbog nemogućnosti pronalaska adekvatnih prostora, jednoglasno je odlučeno da ćemo odustati od
organizacije EMS konferencije 2025. u Hrvatskoj.

S predstavnicima EMS-a pokušat ćemo dogovoriti organizaciju konferencije 2027. godine. Tada očekujemo
da će biti više slobodnih velikih dvorana za najam jer će, među ostalim, Ekonomski i Arhitektonski fakultet do
tada završiti s adaptacijom svojih prostora.

V. Đuričić je zamolila K. Cindrić Kalin da pošalje službeni mail organizacijskom odboru EMS konferencije s
informacijom da nismo u mogućnosti organizirati EMS-2025 u Zagrebu.

Ad 8. Promjene u članstvu HMD-a

N. Vikić-Topić obavještava članove UO-a da su sljedeći članovi na vlastiti zahtjev istupili iz Društva:

Dunja Hercigonja, Martin Belavić, Leon Levar, Dejan Nemčić, Jelena Bašić, Tomislav Bašić i Danijela
Hrženjak.

Imamo tri nove prijave za učlanjenje, javile su se: Jasminka Sladić, Valnea Kerbavčić Degač i Marijana Boras.

Sve tri članice jednoglasno su primljene u Društvo nakon čitanja njihovog životopisa.

I dalje imamo veliki dug od članarina i određen broj članova koji se oglušuju na opetovane opomene zbog
neplaćanja članarine. O tome će se diskutirati sa Sudom časti HMD-a.

V. Đuričić predlaže da se članovima koji nisu podmirili članarinu za posljednje 2 godine i više pošalje još jedan
e-mail s obrazloženjem da će biti isključeni iz članstva HMD-a sukladno Članku 18. Statuta HMD-a.

D. Jelić predlaže da se generira QR kôd svaki put kad se stvori nova zadužnica za članarinu i da se taj QR kôd
pošalje svim članovima na adresu e-pošte.

Ad 9. Razno

Ivan Güttler napušta UO HMD-a i podnosi ostavku na mjesto Potpredsjednika HMD-a zbog svoje nove uloge
Glavnog ravnatelja DHMZ-a. Zamjenu ćemo birati na Skupštini u svibnju 2024. N. Vikić-Topić predlaže Lidiju
Srnec za novu članicu UO-a te Jadrana Jurkovića za novog potpredsjednika Društva. I. Ljuština predlaže
Andreinu Belušić Vozila za novu članicu UO-a ili NO-a u sljedećem sazivu. O tome će se još raspravljati.

P. Sviličić podsjeća na jednu od aktivnosti HMD-a koju je ranije predložila, a to je izrada slikovnice za djecu.
Javila joj se gospođa Snježana Turalija iz tvrtke GreeniKa koja bi voljela s HMD-om izraditi slikovnicu na temu
klimatskih promjena i zelene gradnje. U odbor za izradu slikovnice P. Sviličić predlaže Vesnu Đuričić, Ivanu
Marinović, Mladena Rupčića, Nikolu Vikić-Topića i Snježanu Turaliju. Potrebno je naći ilustratora. Okvirna
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cijena za izradu slikovnice iznosila bi 5000 – 6000 €. Dio financijskih sredstava osigurala bi S. Turalija koja bi
bila zadužena za financijsku potporu. Pozvat će se i članovi Društva da sudjeluju u izradi slikovnice.

N. Vikić-Topić obavještava da je na internetske stranice Društva stavljen popis počasnih članova te da će
Studentska sekcija 13. veljače posjetiti jedan vrtić u Dugom Selu gdje će održati meteorološku radionicu.

Sastanak je završio u 18:30.

Zapisničar: Nikola Vikić-Topić
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